
Protokół nr 6/18 

z XXXVIII sesji Rady Gminy Sośno 

z dnia 21 czerwca 2018 r. 

 

Posiedzenie sesji odbyło się w Gminnym Domu Kultury w Sośnie. 

Obrady trwały od godz.1000 do godz. 1445. W sesji uczestniczyło 13 radnych (nieobecni: Pani 

Anna Jaginiak oraz Pan Mariusz Kuszewski). 

Ponadto udział wzięli: 

▪ Wójt Gminy Sośno – Pan Leszek Stroiński  

▪ Sekretarz Gminy Sośno – Pan Piotr Dobrzański  

▪ Skarbnik Gminy Sośno – Pani Elżbieta Romot  

oraz zaproszeni goście w celu przedstawienia informacji dotyczących rolnictwa. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Dodatkowo w spotkaniu uczestniczyli wraz ze swoimi rodzicami najzdolniejsi uczniowie 

szkół z obszaru gminy Sośno, którym wręczono stypendia szkolne. 

Pod obrady sesji zaproponowany został następujący porządek: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Wręczenie stypendiów naukowych. 

6. Informacje: 

- o pracy komisji stałych w okresie między sesjami;  

- informacja o działaniach Wójta Gminy oraz o realizacji interpelacji i wniosków 

zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

7. Zgłaszanie interpelacji przez radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone podczas obrad. 

9. Informacja o funkcjonowaniu Gminnej Spółki Wodnej w Sośnie oraz informacje 

dotyczące zasobów rolnych i gospodarki rolnej, a także ogólnego stanu rolnictwa 

w gminie Sośno. 

10. Informacja dotycząca realizacji zadań z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi. 

11. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r.; 

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej budżetu 

Gminy Sośno na lata 2018 – 2028; 

- w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Sośno; 

- w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej w Sitnie nr 36/1 stanowiącej 

własność Gminy Sośno; 

-w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

na terenie Gminy Sośno; 

-w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Sośno; 

-w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie zadania pn. „Przebudowa drogi 

gminnej w Przepałkowie i Rogalinie”; 

-w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie zadania pn. „Przebudowa gminnej 

drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Zielonka”; 

-w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie zadania pn. „Budowa Punktu 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK) w Gminie Sośno; 

-w sprawie dopłat do taryfowych grup odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i odprowadzania ścieków; 

-w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku 

wsparcia - schronisku dla bezdomnych; 

-w sprawie odwołania skarbnika gminy; 

-w sprawie powołania skarbnika gminy; 

-w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Sośno. 
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12.Wolne wnioski i zapytania. 

13. Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas obrad.  

14. Zakończenie obrad. 

 

Przebieg obrad: 

Ad.1. 

Otwarcie obrad.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Krystyna Wąsik otworzyła i przewodniczyła 

obradom sesji. Powitała Pana Wójta – Leszka Stroińskiego, Panią Skarbnik – Elżbietę Romot, 

Pana Sekretarza – Piotra Dobrzańskiego, radnych, sołtysów, dzieci i młodzież wraz z ich 

rodzicami oraz zaproszonych gości: 

▪ Pana Stanisława Rakowskiego – Kierownika Powiatowego Zespołu Doradztwa 

Rolniczego w Sępólnie Krajeńskim; 

▪ Panią Magdalenę Czerkawską – Taborską – Powiatowego Lekarza Weterynarii 

w Sępólnie Krajeńskim; 

▪ Pana Jarosława Tadych – Starostę Powiatu Sępoleńskiego; 

▪ Pana Marcina Grubickiego – Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Sośnie; 

▪ Panią Barbarę Wiśniewską – Dyrektora Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim; 

▪ Pana Edwina Eckerta – Dyrektora Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim; 

▪ Pana Marka Szczygielskiego – Przedstawiciela Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa Oddziału Terenowego w Bydgoszczy. 

 

Ad.2. 

Stwierdzenie quorum. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy – Krystyna Wąsik 

poinformowała, że na ustawowy stan Rady tj. 15 radnych – obecnych jest 13 radnych i tym 

samym stwierdziła prawomocność obrad. 

Do zaproponowanego porządku obrad uwag nie wniesiono.  

 

Ad.3. 

Wybór sekretarza obrad. 

 

Sekretarzem obrad jednogłośnie wybrany został radny – Pan Maciej Kozyra. 

 

Ad.4. 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  

 

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.5. 

Wręczenie stypendiów naukowych.  

 

Wydarzeniu wręczenia nagrodzonym uczniom stypendiów naukowych, towarzyszyła 

podniosła atmosfera i uroczysty charakter. 

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik udzieliła głosu Wójtowi Gminy 

Panu Leszkowi Stroińskiemu, który zwrócił m.in. uwagę, iż w roku bieżącym znacznie 

wzrosła liczba uczniów kwalifikujących się do otrzymania stypendium naukowego tj. 43 

osoby, które uzyskały wymaganą średnią ocen powyżej 5,0.  
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Pan Wójt podkreślał wielokrotnie, że szczególne podziękowania należą się zaangażowanym 

rodzicom, którzy efektywnie mobilizowali swoje dzieci do nauki. Złożył serdeczne gratulacje 

najzdolniejszym uczniom, nauczycielom oraz wspomnianym już wcześniej rodzicom, 

jednocześnie życząc wszystkim udanych, słonecznych i bezpiecznych wakacji.  

Zaapelował również do rodziców, żeby w przyszłości nie tracili bezpośredniego kontaktu 

z nauczycielami współpracującymi z ich pociechami. Podkreślił, iż częsty kontakt rodziców 

z pedagogami szkolnymi zwiększa dzieciom szanse na osiągnięcie wyższych wyników 

w nauce. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Sośno zaprosiła dyrektorów placówek 

szkolnych do przedstawienia wyróżnionych uczniów oraz wspólnego wręczenia im 

stypendiów naukowych. 

 

W imieniu Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wąwelnie, stypendia piętnastu uczniom 

wręczała Wicedyrektor placówki – Pani Małgorzata Suchomska.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Przepałkowie – Pani Maria Gorzelańczyk 

przedstawiła czterech stypendystów podkreślając, że jest podwójnie dumna z nagrodzonych 

dzieci, gdyż to są jej przedszkolaki, które miała okazję wcześniej uczyć. 

            Natomiast Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sośnie – Pan Michał Wojciechowski 

przedstawił, aż dwudziestu czterech stypendystów. 

 

W obecności rodziców dzieci wyróżnionych i wszystkich gości uczestniczących 

w sesji, Wójt zwrócił uwagę, że co roku wśród nagrodzonych dzieci powtarzają się nazwiska 

osób inwestujących w swoją wiedzę, udowadniając jednocześnie swoim kolegom i 

koleżankom, że warto jest się uczyć.  

Radni gromkimi brawami przyłączyli się do gratulacji Wójta kierowanych do 

inteligentnych i wybitnie uzdolnionych uczniów, ich rodziców oraz nauczycieli.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy również złożyła najserdeczniejsze życzenia wyróżnionej 

młodzieży jak i rodzicom, podkreślając, że mogą być dumni z osiągnięć swoich dzieci.  

 

Pan Józef Opas Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury, Zdrowia i Sportu 

gratulując utalentowanym dzieciom i młodzieży osiągnięć w nauce, życzył im dalszych 

sukcesów edukacyjnych oraz niezapomnianych wakacji. 

Podkreślił, że szczególne podziękowania należą się także nauczycielom, dyrektorom 

placówek szkolnych oraz pracownikom Zespołu Oświaty Samorządowej, życząc im 

jednocześnie spokojnego wypoczynku w trakcie trwania urlopu. 

 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego w swojej wypowiedzi pogratulował uczniom 

uzyskania stypendium naukowego, życząc wszystkim, aby w przyszłości zwiększyła się 

liczba dzieci niezwykle uzdolnionych. 

 

  Następnie podczas pięciominutowej przerwy w obradach z udziałem dzieci i Wójta 

Gminy Sośno, wykonano pamiątkowe fotografie.  

 

 

Ad.6 

Informacje z pracy w okresie między sesjami złożyli kolejno: 

 

- Przewodnicząca Komisji Finansów, Planowania Budżetu i Spraw Socjalnych – radna Joanna 

Siódmiak-Niemczewska;  



 4 

-Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej – radny 

Ryszard Badziński; 

-Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu – radny Józef Opas; 

-Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – radna Wanda Gackowska. 

  Pan Zbigniew Struwe po przedstawieniu przez Przewodniczącą Komisji Finansów, 

Planowania Budżetu i Spraw Socjalnych informacji podsumowujących działania komisji 

zwrócił uwagę, że wspomniane podczas wypowiedzi progi zwalniające przed szkołą 

w Wąwelnie powinny być zamontowane, co najmniej w ilości dwóch lub trzech sztuk.  

  Radna Joanna Siódmiak–Niemczewska zapewniła, że zostały w tym temacie podjęte 

działania i jest pełna nadziei, że w najbliższym czasie zamierzony cel zostanie osiągnięty. 

  Informacje przedstawione przez Przewodniczących Komisji stanowią załączniki 

niniejszego protokołu.  

  W dalszej części Wójt Gminy – Pan Leszek Stroiński przedstawił zgromadzonym, 

zestawienie podjętych działań w okresie międzysesyjnym oraz sposób załatwienia interpelacji 

i wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji.  

Niniejsza informacja została załączona do protokołu. 

 

Ad.7. 

Zgłaszanie interpelacji przez radnych.  

 

  W trakcie posiedzenia radni zgłosili następujące interpelacje: 

▪ Wiceprzewodnicząca Rady Gminy – Pani Mariola Narloch skierowała pytanie do Pana 

Starosty Powiatu Sępoleńskiego – Jarosława Tadych - czy na pewno znajdą się pieniądze 

na przebudowę dróg w gminie Sośno?; wyraziła jednocześnie obawę, że zabezpieczone 

na ten cel fundusze zostaną przeznaczone na inny rodzaj inwestycji.  

W imieniu swoim oraz mieszkańców Gminy Sośno (głównie miejscowości Mierucin)  

wyraziła radość z planowanej renowacji odcina drogi 2km200m stwierdzając, że mając w 

niedalekiej przyszłości odnowioną część jezdni wspólnie z mieszkańcami wsi zaczną żyć 

jak w raju. 

▪ Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Wanda Gackowska również poruszyła temat 

dróg pytając się Pana Edwina Eckerta -czy trzeba będzie czekać kolejne 30 lat na remont 

asfaltu w Gminie Sośno?. Nie kryła też zdziwienia co do sposobu renowacji nawierzchni 

jezdni wykonywanej przez pracowników z Zarządu Drogowego z Sępólna Krajeńskiego. 

Ponadto nawiązała do tematu zarośniętych przy drogach poboczy wyjaśniając, że nie ma 

o to pretensji do dyrektora Zarządu Drogowego; zapewniła, iż zastrzeżenia ma głównie 

do mieszkańców gminy, którzy uporządkowując teren po nawałnicy pozostawili konary 

w przydrożnych rowach. 

Ponadto apelowała do Zarządcy Dróg Powiatowych, aby w miarę możliwości w 

pierwszej kolejności zająć się zmianą stanu ulic na terenie Gminy Sośno, ponieważ ludzie 

oczekują bezpiecznego poruszania się po drogach w okolicach swojego miejsca 

zamieszkania. 

▪ Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury, Zdrowia i Sportu – Pan Józef Opas zwrócił 

uwagę Panu Edwinowi Eckert, iż mimo już wcześniejszych sygnałów dotyczących 

naprawy dwóch pięciometrowych odcinków drogi relacji Wąwelno – Skoraczewo, ze 

strony Zarządu Drogowego nie zostały jak dotąd podjęte żadne działania mające na celu 

poprawienie stanu nawierzchni jezdni. Radny pytał dyrektora Zarządu Drogowego -czy w 

bieżącym roku dokona naprawy wspomnianych odcinków drogi - zanim wydarzy się 

jakieś nieszczęście?.  

Pomimo uwag kierowanych do Zarządcy Dróg Powiatowych, podziękował za 

uporządkowanie zjazdu polegającego na pogłębieniu rowu odprowadzającego wodę 

opadową z drogi powiatowej relacji Tuszkowo – Mrocza w kierunku Skoraczewa, 

prosząc dodatkowo o oznakowanie tego miejsca np. słupkami drogowymi.  
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▪ Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik korzystając z obecności 

Pana Starosty Powiatu Sępoleńskiego i Dyrektora Zarządu Drogowego wyraziła nadzieję, 

że przedstawiciele wspomnianych instytucji przedstawią szersze informacje odnośnie 

naprawy dróg powiatowych na terenie całej Gminy Sośno, mających nastąpić w roku 

bieżącym.  

▪ Radna Mirosława Wegner nawiązała do tematu funkcjonowania Gminnego Domu 

Kultury w Sośnie, pytając -czy również w miesiącu sierpniu byłoby możliwe 

zorganizowanie dzieciom i młodzieży pewnego rodzaju zajęć wakacyjnych?. 

 

Ad. 8. 

  Odpowiadając na zgłoszone przez radnych interpelacje jako pierwszy wypowiedział 

się Pan Leszek Stroiński – Wójt Gminy Sośno. 

Odniósł się do pytania radnej Pani Mirosławy Wegner informując, iż Pan Przemysław 

Kowalczyk będąc dyrektorem Gminnego Ośrodka Kultury w Sośnie jest odpowiednią osobą, 

która powinna ustosunkować się do interpelacji. Podkreślił też, że problem tkwi między 

innymi w ograniczonej liczbie osób zatrudnionych w tej placówce; wspomniał także, iż 

wstępnie temat ten został naświetlony dyrektorowi ośrodka kultury; zaznaczył też, że na 

terenie Powiatu Sępoleńskiego GDK jest jedną z nielicznych placówek, która w okresie 

wakacji letnich (na przełomie czerwca–lipca) łącznie z biblioteką, zapewnia różnego rodzaju 

oferty zajęć otwartych dla chętnych dzieci i młodzieży.    

 

           Głos zajął również Starosta Powiatu Sępoleńskiego – Jarosław Tadych wyjaśniając, iż 

dnia 28.03.2018 roku Powiat Sępoleński otrzymał pierwszą promesę po nawałnicową 

dotyczącą przebudowy dróg powiatowych obejmującą trasy: 

▪ Więcbork–Jastrzębiec–Płosków–Sośno; 

▪ Obodowo–Sośno–Wierzchucin Królewski; 

▪ Dębiny–Sośno; 

▪ Sośno –w kierunku Sitowca –Wierzchucin Królewski; 

▪ Sośno–Wąwelno–Mrocza (las). 

Łączna wartość zadania wyniesie 16.000.100,00 zł tj. 80% zadania obejmują pozyskane 

środki zewnętrzne, zaś 20 % stanowi wkład własny Powiatu Sępoleńskiego.  

Starosta Sępoleński poinformował, iż w między czasie wystąpiono z wnioskiem do wojewody 

o aneksowanie promesy dotyczącej drogi relacji Sośno–Wierzchucin Królewski oraz Sośno–

Wąwelno–Mrocza, gdyż w porównaniu do innych odcinków dróg na terenie gminy Sośno nie 

są jeszcze, aż w tak złym stanie technicznym, jak drogi w odcinku relacji: 

▪ Sośno–Wąwelno–Mrocza (las) na odcinku Wąwelno–Tuszkowo 4 km; 

▪ Jastrzębiec–Tonin–Wąwelno w miejscowości Tonin 600 metrów; 

▪ Zabartowo–Wąwelno–Wierzchucin Królewski dokonana zostanie przebudowa drogi w 

Mierucinie (2 km 191 m). 

Następnie tłumaczył, iż pierwszy przetarg dotyczący dróg relacji Sośno–Płosków–

Jastrzębiec–Więcbork, Dębiny–Sośno został unieważniony z uwagi na przerażająco 

przekraczający koszt inwestycji. Ceny na rynku z powodu braku materiału, fachowców, firm 

i siły roboczej powodują, iż w szybkim tempie, diametralnie poszły w górę. 

Po rozstrzygnięciu drugiego przetargu wynika, iż o 3.000.200,00 zł powiat przekracza kwotę 

zaplanowanych środków w budżecie odnośnie zrealizowania inwestycji polegającej na 

renowacji dróg w gminie Sośno. Wspomniał, że w między czasie, po aneksowaniu promesy 

na w/w odcinki, został ogłoszony przez dyrektora Zarządu Drogowego w Sępólnie 

Krajeńskim przetarg, którego rozstrzygnięcie nastąpi dnia 4 lipca 2018 roku. 

Pan Starosta zapewnił, że działania związane z przebudową drogi relacji Dębiny–Sośno 

w niedalekiej przyszłości zaczną być realizowane, gdyż w dniu 21 czerwca 2018 roku 

dyrektor Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim podpisuje umowę z wykonawcą 

z Nakła.  



 6 

Odpowiadając na pytanie Wójta o dokładne określenie, od jakiego miejsca jest zaplanowana 

przebudowa relacji dróg Dębiny–Sośno, poinformował, że prace rozpoczęte zostaną w 

miejscowości Obodowo (na górce).  

Odnosząc się dodatkowo do wcześniejszego pytania Pani Wiceprzewodniczącej Rady Gminy 

Sośno, Starosta odpowiedział, że wystarczającej ilości środków pieniężnych, tak naprawdę 

nikt nie posiada. Wielokrotnie podkreślał, iż nie należy poddawać się złudzeniom, że koszty 

inwestycji ulegną zmniejszeniu; pomimo napotykających problemów jest nadzieja, iż dzięki 

podjętej przez Zarząd Powiatu uchwale w sprawie zmian w budżecie, pozytywnej opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz pomyślnemu rozstrzygnięciu przetargu o kredyt, 

założone cele zostaną do 15 grudnia bieżącego roku pomyślnie zrealizowane.  

 

  Wiceprzewodnicząca RG -Mariola Narloch podsumowując odpowiedź Pana Starosty 

stwierdziła, że wspomniana wcześniej droga do raju prowadzi przez czyściec; zauważyła też, 

że mieszkańcy gminy Sośno mogą nie zaakceptować tłumaczeń związanych z trudnościami, 

jakie powiat napotyka odnośnie zrealizowania planowanej inwestycji. 

 

            Ustosunkowując się także do pytania Pani Radnej Wandy Gackowskiej, Starosta 

przypomniał, że drogi były, są i będą naprawiane, niezależnie od terminów odbywania się 

sesji Rady Gminy w Sośnie.  

 

  Na sam koniec wystąpienia Pana Starosty, Pani Mariola Narloch pytała o podjęte 

działania związane z dostarczeniem gruzobetonu na drogę prowadzącą z Jaszkowa w stronę 

Wiskitna.  

 

            Starosta Sępoleński oddając głos dyrektorowi Zarządu Drogowego w Sępólnie 

Krajeńskim, dodał tylko, że renowacja dróg w relacji Sośno–Wierzchucin Królewski wraz z 

drogą do lasu została tylko zawieszona; zapewnił jednocześnie, że w przyszłym roku 

w pierwszej kolejności wspomniane odcinki dróg zostaną naprawione. 

 

  Następnie Pan Edwin Eckert, nawiązując do wcześniej postawionego pytania przez 

Wiceprzewodniczącą wyjaśnił, że wstępnie podjęto prace na odcinku jezdni 

z centrum Jaszkowa w stronę Wąwelna, polegające na gruntownym ścięciu pobocza; dzięki 

temu poprawiło się funkcjonowanie odwodnienia powierzchniowego pasa drogowego. 

Zdaniem drogowców dzięki zastosowaniu żużlu, na chwilę obecną odcinek z Jaszkowa 

w kierunku Wiskitna pozbawiony nawierzchni ulepszonej, został doprowadzony do 

przyzwoitego stanu. Wspomniał również, iż dzięki wcześniej złożonym deklaracjom wobec 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, Powiat Sępoleński otrzymał 400 ton 

gruzobetonu, który przekazał na rzecz Gminy Sośno. 

Kontynuując dopowiedział, że zostaną sfrezowane istniejące nawierzchnie zaczynając prace 

od centrum Wąwelna przy skrzyżowaniu ulic: Długa, Mrotecka, Sportowa w kierunku 

Tuszkowa (około 600 m2); dodatkowo sfrezowany w całości zostanie Tonin oraz Mierucin. 

Zainteresowanych poprosił o sprawdzenie szczegółów dotyczących wspomnianych inwestycji 

na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Zarządu Drogowego w Sępólnie 

Krajeńskim.  

W dalszej części swojej wypowiedzi Pan Edwin Eckert udzielając odpowiedzi na interpelację 

radnego Pana Józefa Opas poinformował, że prace w miejscowości Tuszkowo przy zjeździe 

prowadzącym na drogę gminną w kierunku Skoraczewa nie zostały jeszcze ukończone; 

zagwarantował też w najbliższym czasie poprawę sytuacji. 

  

  Radny Ryszard Badziński na sam koniec wystąpienia Pana Edwina Eckerta, 

przypomniał potrzebę podcięcia krzewów przy drodze powiatowej od skrzyżowania drogi nr 

25 do osiedla Dziedno.  
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Ad. 9. 

Informacja o funkcjonowaniu Gminnej Spółki Wodnej w Sośnie oraz informacje dotyczące 

zasobów rolnych i gospodarki rolnej, a także ogólnego stanu rolnictwa w gminie Sośno. 

 

  Głos zajął Wójt Gminy Sośno – Pan Leszek Stroiński, który tytułem wprowadzenia 

przedstawił krótką informację z zakresu rolnictwa na terenie gminy Sośno.  

Wspomniał, że w przeciągu ostatnich dwóch lat niekorzystne warunki atmosferyczne typu: 

sierpniowa nawałnica, nadmierne opady, przymrozki, gradobicie oraz susza, negatywnie 

wpłynęły na rolnictwo w Gminie Sośno, powodując tym samym ogromne straty w uprawach. 

Rolnicy, którzy ponieśli straty w swoich gospodarstwach spowodowane klęskami 

żywiołowymi będą mogli ubiegać się w Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 

o pomoc na odtworzenie zniszczonych składników gospodarstwa.  

W chwili obecnej są powoływane komisje, aby w jak najszybszym czasie oszacować straty. 

Dodatkowo zaznaczył, iż rolnicy otrzymują wsparcie do działalności rolnych odnośnie zwrotu 

podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 

rolnej. 

W imieniu swoim oraz Przewodniczącego Gminnej Spółki Wodnej w Sośnie zaprosił osoby 

chętne na spotkanie, które odbędzie się dniu 25 czerwca 2018 roku o godzinie 10.00 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Sośnie, którego celem jest umożliwienie zainteresowanym 

rolnikom skorzystanie z bezpośredniego kontaktu z Zarządem Gminnej Spółki Wodnej.  

  Informacja przedstawiona przez Wójta Gminy stanowi załącznik niniejszego 

protokołu. 

 

  Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Panu Markowi 

Szczygielskiemu reprezentującemu Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa – Oddział 

Terenowy w Bydgoszczy, który na wstępie swojego wystąpienia poinformował 

zgromadzonych, iż ośrodek dysponujący gruntami Zasobów Własności Rolnej Skarbu 

Państwa w chwili obecnej na terenie Gminy Sośno posiada 1470 ha, w tym 1417 ha jest 

wydzierżawione. 

Pan Marek Szczygielski stwierdził, że bieżącym problemem na terenie gminy Sośno jest 

susza, która zdecydowanie obniży plony jare oraz w mniejszym stopniu uprawy ozime.  

Wspomniał, iż Polska jest krajem o bardzo skromnych zasobach wodnych; pojemność 

zbiorników w Polsce jest bardzo mała, co rzutuje na wykorzystanie rzek do celów 

energetycznych; dlatego z powodu braku wodo–oszczędnych i energooszczędnych systemów 

nawadniania ponoszone są w rolnictwie większe straty. 

Podkreślił, iż w przypadku osób, które poniosły szkody w gospodarstwie rolnym 

spowodowane wystąpieniem niekorzystnych zjawisk przyrodniczych, ośrodek może stosować 

odroczenia w płatnościach z tytułu umów sprzedaży i dzierżawy, bez stosowania opłat 

i odsetek oraz ulgi w opłatach czynszu dzierżawnego.  

Dodał też, że kolejnym problemem, który mógłby spowodować załamanie działalności rolnej 

polegającej na hodowli zwierzęcej może być Afrykański Pomór Świń ASF, czyli nieuleczalna 

i wysoce zakaźna wirusowa choroba dzików oraz wszystkich ras świń domowych. 

Wspomniał również, że za ochronę stada przed wirusem ASF odpowiada przede wszystkim 

właściciel gospodarstwa i to on musi podjąć takie działania, które nie dopuszczą do szerzenia 

się choroby na teren fermy. 

Przekonywał, iż z uwagi na tak częste występowanie niekorzystnych zjawisk klimatycznych 

rolnicy powinni dodatkowo się ubezpieczać.  

Następnie poprosił o rozpowszechnianie informacji dotyczącej naboru do programu 

stypendiów pomostowych w wysokości 500,00 zł przez okres 10 miesięcy, dla ambitnych 

i zdolnych chcących studiować maturzystów ze wsi i małych miejscowości, których dochód 

na osobę nie przekracza 1.575,00 zł brutto.  
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  Odnosząc się do argumentu Pani Wandy Gackowskiej, dotyczącego częstszego 

dokonywania przez odpowiednie służby kontroli na terenie gminy Sośno, przedstawiciel 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa zwrócił uwagę, że tego typu apel nie powinien być 

kierowany do jego osoby, jednocześnie podzielając opinię Pani Radnej przyznał, że potrzebne 

jest dokonanie systemowych zmian.  

 

  Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do przedstawiciela KOWRu z prośbą, 

aby Ośrodek pochylił się nad potrzebami małych gospodarstw rolnych, które występują np. na 

terenie Gminy Sośno, ponieważ dzieci przebywające w tego typu gospodarstwie również chcą 

studiować. Należałoby zamknąć już rozdział udzielania stypendium popegeerowskim 

rodzinom. 

 

             Pan Marek Szczygielski poinformował, iż w ubiegłym roku wystąpił z wnioskiem do 

dyrekcji odnośnie dokonania zmiany kryterium dotyczącego rodzin popegeerowskich (rodzice 

zatrudnieni na podstawie umowy o pracę, co najmniej 2 lata), proponując tym samym żeby 

tego typu stypendia skierowane były wyłącznie do dzieci z obszarów wiejskich 

nieprzekraczających poziomu określonego pułapu dochodowego. Niestety do chwili obecnej 

nie uzyskał w tym temacie żadnej odpowiedzi.  

  Odnosząc się natomiast do pytania Pana Ryszarda Badzińskiego -czy posiada wiedzę 

na temat przekroczenia linii Wisły odnośnie ASF - odpowiedział, że Afrykański Pomór Świń 

w przypadku dzików już dawno przekroczył linię Wisły; na chwilę obecną zostało 

stwierdzonych 113 ognisk.  

 

  Następnie głos zabrała pani Magdalena Czerkawska–Tyborska reprezentująca 

Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Sępólnie Krajeńskim, która z ramienia Inspekcji 

Weterynaryjnej przedstawiła aktualną sytuację dotyczącą ASFu; nie godząc się jednocześnie 

z informacją odnośnie liczby 113 ognisk występowania choroby świń (przekazaną przez Pana 

Marka z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa), stwierdziła, iż aktualnie występują już 

ponad 124 ogniska, które potwierdzone zostały w województwie mazowieckim, podlaskim 

i lubelskim. W województwie kujawsko – pomorskim nie występuje tego typu choroba. 

Dodała ponadto, iż na terenie Powiatu Sępoleńskiego w zeszłym roku odnotowano 

dwadzieścia sztuk padłych dzików, u których nie stwierdzono wirusa ASF; w obecnym roku 

na terenie Gminy Sośno wystąpił przypadek padniętego jednego dzika, u którego również nie 

stwierdzono wirusa.  

Pani Magdalena Czerkawska–Tyborska wielokrotnie zwracała uwagę, iż rolnicy sami 

powinni przestrzegać zasad bioasekuracji. Tylko współdziałanie kontrolne inspekcji służb 

oraz prawidłowa hodowla zwierząt prowadzona przez rolników, może zabezpieczyć i 

zminimalizować wystąpienie choroby. 

Wspomniała, iż Inspekcja Weterynaryjna w miesiącach: marzec - do połowy kwietnia, 

przeprowadziła spotkania z rolnikami (hodowcami świń). Na terenie Gminy Sośno również 

odbyły się dwa spotkania organizowane przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa oraz Kujawsko–Pomorski Ośrodek Doradztwa Rolniczego z Sępólna Krajeńskiego 

w celu uświadomienia i przybliżenia rolnikom treści Rozporządzenia Ministra Rolnictwa 

obowiązującego od 28 lutego 2018 roku, dotyczącego zasad przestrzegania bioasekuracji; 

podkreślała jednocześnie, iż hodowcy świń powinni spełniać warunki, które są zawarte w/w 

rozporządzeniu.  

 

  Radni podczas krótkiej dyskusji zasypywali Panią Magdalenę – Czerkawską różnego 

rodzaju pytaniami.  

Pan Ryszard Badziński dopytywał się, czy Inspekcja Weterynarii przewiduje pomoc 

finansową odnośnie bioasekuracji.  
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            Powiatowy Lekarz Weterynarii – pani Magdalena Czerkawska – Tyborska 

odpowiedziała, iż Inspekcja Weterynaryjna nie posiada wiedzy na ten temat; zwróciła uwagę, 

iż pytanie należałoby skierować do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, która 

dysponuje i gospodaruje środkami pieniężnymi rozliczającymi rolników. 

  Odnosząc się zaś do pytania Pani Mirosławy Wegner -czy Inspektorat Weterynarii 

zobowiązany jest do przestrzegania zasad przemieszczania się w trakcie kontroli z jednego 

gospodarstwa rolnego na drugie? - odpowiedziała, iż inspektorzy używają własnej odzieży 

jednorazowej, środków do dezynfekcji; podkreślała też, że za każdym razem odzież ochronna 

(kombinezony, buty) jest zmieniana.  

 

W dalszej części posiedzenia, Pan Stanisław Rakowski reprezentujący Powiatowy 

Zespół Doradztwa Rolniczego w Sępólnie Krajeńskim, przedstawiając krótką informację 

dotyczącą prowadzonej współpracy z rolnikami z terenu gminy Sośno, poinformował 

wszystkich obecnych, iż ostatnio sytuacja w rolnictwie jest dość dynamiczna - począwszy od 

huraganu, nadmiernych opadów, gradobicia oraz suszy.   

Kujawsko–Pomorski Ośrodek realizuje szereg działań mających na celu pomaganie rolnikom, 

którzy znaleźli się w trudnej sytuacji finansowej; udzielane są porady 

dotyczące ewentualnych możliwości uzyskania środków z ARiMR, jako jednostki płatniczej; 

w większości gospodarstw dotkniętych niekorzystnymi warunkami atmosferycznymi, 

sytuacja finansowa rolników mających wcześniej zaciągnięte zobowiązania, może być 

w przyszłości utrudniona. 

Na pytanie Radnego – pana Józefa Opas o wsparcie finansowe, które może uzyskać 

rolnik ze strony Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Sępólnie Krajeńskim, 

kierownik Zespołu odpowiedział, iż na dzień dzisiejszy Ministerstwo Rolnictwa deklaruje 

udzielanie rolnikom preferencyjnych kredytów. Jeżeli rolnik ma ubezpieczone uprawy we 

własnym zakresie i otrzymał odszkodowanie, wypłacona mu zostanie różnica w stosunku do 

maksymalnej straty określonej w protokole. 

Poinformował też, iż do 17 lipca 2018 roku jest możliwość składania wniosków 

o restrukturyzację małych gospodarstw oraz modernizacji obszaru ABC.  

Zaprosił jednocześnie do uczestniczenia w Kujawsko-Pomorskich Targach AGROTECH 

w Minikowie (30 czerwca – 1 lipca 2018 roku). 

 

Następnie Pani Barbara Wiśniewska – dyrektorka Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim przedstawiła sytuację 

dotyczącą sprzątania lasów prywatnych na terenie gminy Sośno w celu likwidacji zagrożenia 

dla bezpieczeństwa publicznego, w tym zagrożenia pożarowego. Wspomniała, iż na 

podstawie złożonych wniosków o pomoc finansową od państwa na odtworzenie lasów 

niepaństwowych wydano 79 decyzji. Poinformowała, iż z terenu gminy Sośno wpłynęły na 

chwilę obecną dwa wnioski odnośnie ukończenia sprzątnięcia lasu.  

Zaprosiła również do udziału w organizowanym w najbliższy poniedziałek  

tj. 25 czerwca 2018 roku spotkaniu z Zarządem Gminnej Spółki Wodnej, której głównym 

tematem będzie sprawa dotycząca podniesienia stawek z 42,00 zł na 50,00 zł za roboty 

realizowane za pomocą sprzętu melioracyjnego. Pani dyrektor wyraziła przekonanie, że tego 

typu spotkanie rozwieje wiele wątpliwości rolników i wyjaśni jednocześnie w jaki sposób 

rozliczana będzie składka wobec osób, które systematycznie dokonują wpłat.  

 

  W dalszej części spotkania głos zabrał również Przewodniczący Gminnej Spółki 

Wodnej w Sośnie – Pan Jacek Nowak informując o podjętych działaniach przez spółkę 

w 2017 roku.  

Szczegółowo przedstawił informacje dotyczące m.in. liczby osób i godzin pracy 

pracowników zatrudnionych w Spółce, konserwacji rowów, ilości interwencji na 
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urządzeniach drenarskich. Wspomniał, iż Spółka Wodna w Sośnie od Wojewody Kujawsko – 

Pomorskiego otrzymała wsparcie w postaci: 

• dotacji statutowej w wysokości 7.800,00 zł; 

• dotacji podmiotowej na zadanie renowacji rowów melioracyjnych we wsi Wielowicz 

oraz Szynwałd w wysokości 98.100,00 zł; 

• dotacji podmiotowej na usuwanie wiatrołomów w wysokości 29.000,00 zł; 

− z Urzędu Marszałkowskiego: 

• dotację na zadanie renowacji rowów we wsi Toninek w wysokości 16.000,00 zł; 

− z Powiatowego Urzędu Pracy: 

• dofinansowanie zatrudnionych pracowników w wysokości 189.538,80 zł. 

Pan Nowak dodał, iż Spółka Wodna wygrała przetarg w Wojewódzkim Zarządzie Melioracji 

Wodnej i Urządzeń Wodnych we Włocławku na Strugę Pytlicę na długości 8 km 

(konserwacja rowów, usuwanie skutków po przejściu huraganu) oraz rzekę Krówkę na 

długości 23 km (podstawowa konserwacja, czyszczenie rowów i usuwanie skutków po 

przejściu nawałnicy).  

Zwrócił uwagę, iż ze strony Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim już od kilku lat 

Spółka Wodna w Sośnie nie otrzymała żadnego dofinansowania. 

Zaznaczył też, iż brak rąk do pracy zmusza Zarząd Spółki Wodnej do zakupu w ramach 

pomocy z ARiMR nowego sprzętu: 

• kosiarkę 

• koparkę gąsienicową 

• zestaw ciągnika rolniczego z kosiarką wysięgnikową, odmularką z głowicą koszącą 

i maszyną do czyszczenia drenów 

• przyczepę rolniczą.  

 

  Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy – Pani Mariola Narloch nawiązując do 

wypowiedzi Przewodniczącego – Pana Jacka Nowak podziękowała Gminnej Spółce Wodnej 

w Sośnie za (mimo już niesprawnego i zużytego sprzętu) w miarę możliwości sumiennie 

wykonywanie swoich obowiązków; Spółka działała na tyle ile mogła i jak potrafiła z zasobem 

ludzi, których posiadała. Radna podkreśliła jednocześnie, że jako społeczność lokalna zamiast 

krytykować siebie nawzajem, powinniśmy wspierać i szanować się, ponieważ nie każdy jest 

doskonały.  

 

  Przewodniczący Spółki Wodnej Pan Jacek Nowak, zważywszy na uwagi kierowane 

przez radną Panią Mirosławę Wegner, dotyczące stagnującej do chwili obecnej wody na 

polach już wcześniej zmeliorowanych, naświetlił sprawę tłumacząc, iż taki stan rzeczy 

spowodowany jest nieodpowiedzialnością rolników, którzy przez lata dzięki korzystnym 

warunkom atmosferycznym (bez opadów), przyzwyczaili się do orania wszystkiego, co 

znajduje się na polach tj. oczko wodne, łąki, nieużytki rolne czy trwałe użytki zielone. Na 

tego typu terenach urządzenia melioracyjne były montowane płyciej i niestety ewolucyjnie 

zostały zniszczone. 

 

  Pani Wanda Gackowska wyraziła zdanie, iż na terenie gminy Sośno stan techniczny 

i funkcjonowanie urządzeń melioracji wodnych na większości obszarów rolniczych jest 

bardzo zły, skutkiem czego uniemożliwia regulowanie wilgotności w glebie zgodnie z 

potrzebami roślin uprawnych.  

Radna dodatkowo wyraziła negatywną opinię do faktu podniesienia przez Zarząd Spółki 

Wodnej składki do 50,00 zł od jednego hektara.  

 

  Pan Jacek Nowak odnosząc się do uwag Pani radnej Wandy Gackowskiej 

odpowiedział, iż zwiększenie składki na konserwację urządzeń melioracyjnych nie jest 
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wymysłem samej Spółki Wodnej w Sośnie, lecz wynika z uchwały podjętej na Walnym 

Zgromadzeniu Członków Spółek Wodnych. Dodał również, iż wspomniana wysokość stawki 

uchwalona została również dla Spółki Wodnej w Więcborku oraz w Sępólnie Krajeńskim. 

 

  Podobne zdanie jak Wiceprzewodnicząca RG Pani Mariola Narloch, wyraził Pan 

Ryszard Badziński - nie całkiem spółka wodna jest winna wszystkiemu temu, co dzieje się na 

polach rolników; stwierdził, iż rolnicy sami są sobie winni; trudno bowiem mówić o 

udrażnianiu przepustów w sytuacji, gdy rowy są w dużej części zasypane i zaorane. 

 

  Po zakończeniu dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała przybyłym 

gościom za udział w sesji oraz za przedstawienie ważnych informacji dla naszego regionu, po 

czym zarządziła krótką przerwę w obradach. 

 

  Wznawiając obrady po przerwie, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

Ad.10. 

Informacja dotycząca realizacji zadań z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi. 

 

 Głos zajął Wójt Gminy Sośno – Pan Leszek Stroiński, który dokonał analizy stanu 

gospodarki odpadami za 2017 rok. Wspomniał, iż zgodnie z ustawą na terenie gminy Sośno 

funkcjonuje system utrzymywania czystości i porządku.  

Odbiór odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych oraz z punktu 

selektywnej zbiórki odpadów mieszczącym się w miejscowości Wąwelno, realizowany był 

przez Konsorcjum - firmę wybraną w drodze przetargu.  

Zwrócił uwagę, iż w przeciwieństwie do bieżącego roku, w 2017 roku stawka za odbieranie 

odpadów komunalnych nie uległa zwiększeniu.  

Podczas swojego wystąpienia Wójt Gminy Sośno zaznaczył, że zgodnie z decyzją Marszałka 

Województwa Kujawsko–Pomorskiego, Gmina Sośno przypisana jest do regionu Tucholsko- 

Grudziądzkiego, w którym funkcjonują trzy Regionalne Instalacje Przetwarzania Odpadów 

Komunalnych tzw. RIPOK-i, tj. Bladowo gmina Tuchola, Sulnówko w gminie Świecie oraz 

Zakurzewo w gminie Grudziądz.  

Wójt wspomniał również o częstotliwości odbierania odpadów komunalnych z zabudowań 

domów jednorodzinnych oraz wielorodzinnych.  

Poinformował wszystkich zgromadzonych o planowanej inwestycji budowy PSZOK 

w Sośnie, dodając jednocześnie, iż pierwszy ogłoszony przetarg został unieważniony z uwagi 

na zbyt mocno przekraczający koszt inwestycji; zapewnił jednocześnie, iż jest dobrej myśli, 

że drugi przetarg będzie zgodny z wcześniej zaplanowanymi środkami finansowymi w 

budżecie.  

W związku ze zwiększonym w Polsce poziomem recyklingu i przygotowaniem do 

ponownego użycia niektórych frakcji odpadów komunalnych w roku 2018, Wójt wspomniał, 

iż skierował do Marszałka Województwa Kujawsko–Pomorskiego pismo, w którym prosi 

o złożenie na ręce Ministra Środowiska wniosku o jak najszybszą zmianę polskich regulacji 

prawnych dotyczących odpowiedzialności producentów za wprowadzenie do obrotów 

opakowań. Wójt wyraził pogląd, że przerzucanie ponoszenia kosztów wyłącznie na 

samorządy, prowadzić będzie do drastycznego wzrostu opłat ponoszonych przez 

mieszkańców gminy. 

 Szczegółowa informacja w tym temacie stanowi załącznik niniejszego protokołu. 

 

            Z uwagi na fakt, iż radni nie podjęli dyskusji do przedstawionej przez wójta 

informacji, Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Leszkowi Stroińskiemu i 

przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  
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Ad. 11. 

Podjęcie uchwał: 

– w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok: 

    Po przedstawieniu treści uchwał przez Skarbnika Gminy Panią Elżbietę Romot 

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno Pani Krystyna Wąsik, z uwagi na brak uwag ze strony 

radnych, projekt uchwały poddała pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym udział wzięło 11 radnych obecnych na sali obrad w trakcie 

głosowania; za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Uchwała Nr XXXVIII/247/18 w sprawie zmian w budżecie stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

– w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej budżetu Gminy 

Sośno na lata 2018 – 2028: 

    Po przedstawieniu treści uchwały, radni zdecydowali większością głosów (2 głosy 

przeciwne), o odstąpieniu od odczytywania treści obszernego uzasadnienia w/w uchwały.  

    Do treści uchwały uwag nie wniesiono. Uchwałę przyjęto jednogłośnie; w głosowaniu 

udział wzięło 11 radnych, obecnych na sali obrad w trakcie głosowania. 

Uchwała Nr XXXVIII/248/18 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej Wieloletniej 

Prognozy Finansowej budżetu Gminy Sośno na lata 2018 – 2028 stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Treść kolejnych uchwał przedstawiał Sekretarz Gminy Sośno – Pan Piotr Dobrzański; 

wszystkie podjęte uchwały załączone zostały do protokołu. 

 

– Uchwała Nr XXXVIII/249/18 w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji 

dla Gminy Sośno”;  

Po przedstawieniu treści uchwały dyskusji nie podejmowano i uchwałę przyjęto jednogłośnie; 

w głosowaniu udział wzięło 11 radnych, obecnych na sali obrad w trakcie głosowania. 

. 

 

– Uchwała Nr XXXVIII/250/18 w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej w 

Sitnie nr 36/1, stanowiącej własność Gminy Sośno;  

Po przedstawieniu treści uchwały nie podjęto dyskusji i przyjęto projekt uchwały 

jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 

 

– Uchwała Nr XXXVIII/251/18 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Sośno;  

Zaprezentowaną treść uchwały przyjęto jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 

11 radnych. 

 

– Uchwała Nr XXXVIII/252/18 w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży 

i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Sośno; 

Przytoczoną treść uchwały Rada Gminy przyjęła jednogłośnie; w głosowaniu udział 

wzięło 11 radnych. 

 

– Po przedstawieniu treści uchwały treści uchwały Nr XXXVIII/253/18 w sprawie 

zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej w 

Przepałkowie i w Rogalinie” – uchwałę przyjęto jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 

11 radnych, obecnych na sali obrad w trakcie głosowania (ustawowy skład rady -15 radnych).  
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– Po przedstawieniu treści uchwały Nr XXXVIII/254/18 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

na sfinansowanie zadania pn. „Przebudowa gminnej drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych w miejscowości Zielonka” -uchwałę przyjęto jednogłośnie;  w głosowaniu udział 

wzięło 11 radnych, obecnych na sali obrad w trakcie głosowania (ustawowy skład rady -15 

radnych).  

 

– Po przedstawieniu treści uchwały Nr XXXVIII/255/18  w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

na sfinansowanie zadania pn. „Budowa Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych (PSZOK) w Gminie Sośno” – uchwałę przyjęto jednogłośnie; w głosowaniu 

udział wzięło 11 radnych, obecnych na sali obrad w trakcie głosowania (ustawowy skład rady 

-15 radnych).  

 

– Uchwała Nr XXXVIII/256/18 w sprawie dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług 

(zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków) - uchwałę przyjęto 

jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 11 radnych, obecnych na sali obrad w trakcie 

głosowania.  

 

– Uchwała Nr XXXVIII/257/18 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia - schronisku dla bezdomnych - uchwałę 

przyjęto jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 11 radnych, obecnych na sali obrad w 

trakcie głosowania. 

 

Przed przystąpieniem do przedstawienia treści kolejnych dwóch uchwał Pan Wójt 

Gminy Sośno poinformował zebranych, iż z uwagi na przejście Pani Elżbiety Romot – 

Skarbnik Gminy Sośno z dniem 26 lipca 2018 roku na emeryturę, wymagane jest podjęcie 

uchwały dotyczącej odwołania Pani Skarbnik. Pan Wójt przedstawił również propozycję 

ponownego powołania Pani Elżbiety Romot (dniem 1 sierpnia 2018 roku) - do czasu trwania 

VII kadencji Rady Gminy Sośno, podkreślając, iż niezasadne byłoby zatrudnianie nowej 

osoby tylko na okres 3 miesięcy. 

 

Radni nie wnieśli zastrzeżeń. 

– Po przedstawieniu treści uchwały Nr XXXVIII/258/18  w sprawie odwołania skarbnika 

gminy - uchwałę przyjęto jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 11 radnych, obecnych na 

sali obrad w trakcie głosowania. 

 

– Po przedstawieniu treści uchwały Nr XXXVIII/259/18 w sprawie powołania skarbnika 

gminy - uchwałę przyjęto jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 11 radnych, obecnych na 

sali obrad w trakcie głosowania. 

 

Głos w tym miejscu zabrała Pani Skarbnik – Elżbieta Romot, dziękując Radzie Gminy 

za udzielenie zaufania zapewniła, że dołoży wszelkich starań, aby nikogo nie zawieść podczas 

wykonywania swoich obowiązków i w dalszym ciągu pełnić je będzie z należytą starannością 

i sumiennością.  

 

– Po przedstawieniu treści uchwały Nr XXXVIII/260/18 w sprawie wynagrodzenia Wójta 

Gminy Sośno - w związku z brakiem uwag radnych do zaprezentowanej uchwały, 

przystąpiono do głosowania; uchwała została podjęta jednogłośnie przez 11 radnych, 

obecnych na sali obrad w trakcie głosowania. 

 

Ad.12. 

Wolne wnioski i zapytania: 
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  Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik, poinformowała, 

iż otrzymała odpowiedź na pismo w sprawie zwiększenia pomocy finansowej na przebudowę 

dróg w powiecie sępoleńskim. Powiadomiła, iż Kancelaria Prezesa Rady Ministrów 

przekierowała w/w pismo do Dyrektora Biura Ministra Infrastruktury; podkreśliła również, że 

w chwili obecnej należy czekać na stanowisko dyrektora - Pana Macieja Michałowskiego.  

 

Ad. 13. 

Nie było potrzeby udzielania odpowiedzi – wniosków nie zgłoszono. 

 

Ad. 14. 

  W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła 

obrady sesji.  

  Kończąc posiedzenie Przewodnicząca Rady Gminy Sośno przypomniała, iż z powodu 

okresu wakacyjnego, kolejna sesja odbędzie się (zgodnie z planem) dopiero 13 września 2018 

roku, której głównym tematem będzie funkcjonowanie szkół i przedszkola; życzyła 

jednocześnie wszystkim udanego urlopu.  

 

 

 

 

Sekretarz obrad:     Przewodnicząca Rady Gminy: 

Maciej Kozyra      Krystyna Wąsik 

 

 

 

 

Protokolant:  

Jolanta Lapke 

Agnieszka Daniluk 


